



Notification regarding the electronic Apostille Programme (e-APP)

The Permanent Bureau of the HCCH would like to congratulate the Competent Authority of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (UK) on reaching the significant milestone of issuing the **1000th e-Apostille** recently. The e-Apostille was launched by the Competent Authority in the UK in September 2022, and is proving to be a very successful initiative.

The e-Apostille has enabled citizens and businesses to complete the legalization process efficiently and to use their documents in countries around the world. Congratulations on your achievement!

Contracting Parties to the 1961 Apostille Convention who also wish to consider implementing the electronic Apostille Programme (e-APP) may wish to consult information contained in Part 6 of the 2nd edition of the Apostille Handbook, available [here](#).

For more information on the e-APP, please visit the [Apostille Section](#) of the HCCH website.

The Hague, 17 August 2023

No. 2 of 2023



Notification concernant le Programme Apostille électronique (e-APP)

Le Bureau Permanent de la HCCH souhaite adresser ses félicitations à l'Autorité compétente du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (Royaume-Uni) pour la récente émission d'une nouvelle e-Apostille qui marque une étape importante dans l'histoire de l'e-APP puisqu'il s'agit de la **1000^e e-Apostille** émise. L'e-Apostille a été introduite par l'autorité compétente du Royaume-Uni en septembre 2022 et s'avère être une initiative extrêmement fructueuse.

L'e-Apostille a permis de simplifier le processus de légalisation pour les individus et les entreprises, leur permettant de faire usage de leurs actes dans différents États du monde. Toutes nos félicitations pour cet accomplissement!

Les Parties contractantes à la Convention Apostille de 1961 qui souhaitent également envisager la mise en œuvre du Programme Apostille électronique (e-APP) peuvent consulter les informations figurant dans la Partie 6 de la 2^e édition du Manuel Apostille, disponible [ici](#).

Pour plus d'informations sur l'e-APP, veuillez consulter l'[Espace Apostille](#) du site web de la HCCH.

La Haye, le 17 août 2023

No 2 de 2023